
.1 didn't accept this honey from Hr. Prokos an I had only photo­
graphs of jade Sculptures-with me; and bocausc Ifoltihat IK Prokos' 
behavior was of a highly suspccious nature, Thore-wore-people there 
that night who would bo willing to •testify to this. I now know that 
Mr. Prokos was ’attempting to give me marked one hundred dollar notes 
which would have linked me to-that cocaine deal#

At the time of my arrest in Aunt Charlie's’I offered absolutely 
no resistance- to the agents O-f thO’ UiE. A., but yet with handcuffs up­
on my hands I was boatened b^r the 'D»E*A. agents rirht in front of the 
front window of Aunt Charlie’s so that all who.wore inside of Aunt 
Charlie’s could see. There were many people there that night who 
will gladly testify to this, I’m sUre. Yeti this is-not the full 
extent of my abuse. •

Upon entering Aunt Charlie's these same Feder al D.B.A. agents 
cursed’me and called me a faggot j ^loudly stating such slanderous in­
sults as "Byron, you goddamn faggot.' So you want to go back to prison 
apd suck some more dicks and take it in the ass." I was also physi- 
ually struck inside the establishment of Aunt Charlie’s by these same 
f|.no representatives of the Federal Government. Furthermore, Agent 
Bennie Swint, Jr. made the remark Very loudly so that all could hear 
"^ome on you goddamn faggot, move it! You’re going back to prison, 
tp suck some big dicks."

Certainly this is slander/ not discounting the fact that I was 
struck numerous times in a public place. Many girl friends know that 
I have no unnatural sex drives. These tame agents robbed me of dyer 
$70.00. I can prove the manner ki Which I earned this money which 
was ray Social Security chbck which;’!, had cashed, some 'of. which I had 
spent. I can produce people Who Wbre there to testify to the fact’ 
that I had the money just moments prior to my arrest. Plus, I have 
the receipt still where I had only $1.85 when I entered the Fulton 
County Jail immediately after my arrest.

,1 shall not fail to mention that upon my arrival at the D.E.A. 
•headquarters in Atlanta, where I Was taken first after I was picked 
up at Aunt Charlie's, agent Bennie Swint, Jr. rook me to an office to 
further search me and "talk to me.” Opce agent Bennie Swint, Jr.-and 
I were alone in that office, Behnie Swint said to me "Pow why don’t 
you call Brad Marcello up and ask him to sell you a pound of heroin. 
I bet you he won't do it now." ’

Also, at this time agent Bennie Swint, Jr. removed a black jade 
and IkK gold bracelet from my arm Which I had purchased for cash 12/5/ 
7U and for which I still fave my rebeipt as well as an antique silver 
malacite ring which I also still have my receipt for where I bought 
them. I also had in my possession ope Chien Lung (ca. 1759 A?®*^ 
white jade amulet of a lock which Was buried with the dead to loqk 

I their spirits to the earth go that they wouldn't becoine ghost. 'These , 
items were never returned to me nbr was I given a receipt for them by 
agent Bennie Swint. There are people who wer e there at Aunt Chile’s 
that nignt who jwould testify $hakvI wds wearing/both the m.alacite ring, 
black - jade and 1# gold bracelet-apd .that 1 had the teen Ltihg jade 

'lock at the time of my arrest. ^1"didn't have any of these articles 
wnen I arrived at the Fulton County Jail so I have no receipt for them
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from* the D.li. A. as I wasn’-V'^lvah enb;. It is apparent that'when 
officer Bennie Swint, Jr. "talked’ to me'11 ami searched'me privately 
in an office of the D*hiA. ho avoid those articles from me. The 
D.e.A. now deny having thcSo4 items* -

At the Preliminary Jeering Judge Joel Feldman dropped the 
charges against me hoc aw:, e of a’note he had received from the D,a,A, 
stating that I had boon jerking’with'them-providing information on A 
drug trafficitiw> Harold A. field Of Nadler and Gold (Suite 1710, 
Rhodes-Haverty Bldg., 13h Peachtree St., Atlanta) represented me at ■ 
the Preliminary Hearing. '

| . 1 was indicted by the Federal -Grand Jury on the charge of con­
spiring to distribute six: ounces of cocaine on March 6th. I was 
charged with conspiracy to Sell and distribute 10 ounces of cocaine 
at the Preliminary Hearing at which the charges were dropped. What 
happened to the four missing ounces Of cocaine? ■

The original charges against us was conspiracy to sell and dis­
tribute 10 ounces of cocaine and by the time the charges reached the 
Grand Jury, it’s only 6 ounces. Now here is a surprise, while Tommy 
Rauschenberg was in jail with me, he told me that he had sold Special 
Agent Jerry Chapman 2 lbs of cocaine that night and Scott Boyd agreed 
with Tommy Rauschenberg as to this fact - that it was 2 lbs of cocaine 
tnat Tommy Rauschenberg sold - hot 6 ounces ’as the charges stand now and 
not 10 ounces as the charges were at the Preliminary Hearing;*

What happened to the rest of the cocaine which the agents seized. 
Tommy Rauschenberg has been sentenced to seven years in Federal prison 
with no parole, so he will probably be willing to testify as to the 
amount of cocaine wnich he sold to Special Agent JerryChapman the 
night of his arrest* -

Mr. Harold A# Gold who represented me at the Preliminary Hearing 
wasMn attorney for the Public Defenders office. William Scott Boyd 
was in the Pulton County Jail with me and was discussing with me the 
.possibility of having Harold Gold represent him in this case. Jimmy 
Boyd, Scott Boyd’s brother told my mother over the telephone that 
they were going to pay Mr. Gold to represent Scott Boyd. Shortly 
after this conversation occured, Mr. Gold dropped my case' completely.

. While in jail Scott Boyd wrote a letter to’ Mr. Bernard Fenste r- 
wald stating that I had absolutely nothing to do with the sale or 
distribution of the cocaine for which I had been charged. SOott Boyd 
also indicated in his letter to Mr. Fensterwald tin t I was beiife . 
framed by Jerry. Prokos, as I had absolutely nothing to do with that 
dope deal.

Later, I was told that Mr. Gold took Scott Boyd before a closed 
session of the Federal Grand Jury on March 6, 1975 whore Scott Boyd 
testified that I set the whole cocaine deal up. I whs told that Scott 
Boyd did this because Mr. Gold had promised him that he would reoeive 
a light sentence by so doing* My trial is set for April Ify, 1975> / 

. 10x00 A.M. in the Old Post OffIde Bl^g., Room 316, Judge Jernes 0.
hill, later changed to Judge Siehfeld.
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Jerry’ Prokos has been convicted of two fclon5.es, one for sales 
of;heroin in Michigan and the other one for stealing an airplane. 
Brad Marcello (this is not his real name) wno is from Hew Orleans, 
Louisana was arrested in New Orleans towards the end of 196? or the 
early part of 1968 for possession of'hewin t’hich was found in the 
garage portion of a garage apartment in which Brad Marcello was living. 
Brad Marcello made bond on this charge and then promptly left the state 
of Louis ana. He never went to court on this charge ,. and, according to 
tne information which I have, these old charges are still pending ‘ 
against Brad Marcello in the state of Louisans, although, it isn’t on 
the NCl’C computer used by the police as they are old charges. Accord­
ing to my information, there is still a warrant outstanding for Brad 
Marcello’s arrest in New Orleans. These men are Federal-narcotics 
agents and are protected by the Drug Enforcement Administration. This 
is why I have been framed for this Charge.

If you’ll remember, I had arranged to make a very lai;gc buy of 
narcotics from Brad Marcello, Jerry Prokos ano Nick Catri when 1 first
started to work for the D._.A.- Iwas not allowed to proceed and have 
Bifad Marcello and his associates go through with the sale of a large 

x amount of narcotics to my buyer who was to be a D.E.A. agent. Instead,
I was framed by Jerry Prokos and arrested by the D.E.A.

Furthermore, I had arranged for the D.E.A. to make a sizeable buy 
of narcotics from Charlie Land whom I mentioned earlier. Charlie Land’s 
bi other is Lemar Land and they sell every kind of drug or narcotic which 
there is to sell, and yet, they are never arrested or'"anything, with the 
exception of a few couple of arrests which resulted in Charlie spending 
absolutely no time in prison*

- I had also arranged for the D.E.A. agents to purchase cocaine from 
Mr. Ambroise of Ambroise^ company which is located directly acres3 the 
street from the Old Post OffiCe Bdilding. Mr* Ambroise is Ron Daveney’s 
partner in that business*

.1 originally met Ron Daveney through Bill Arnett as Ron Daveney was 
working with Bill Arnett in William and Robert Arnett, Inc. until Mr, 
Ron Daveney did many dishonest things to undermine Bill Arnett’s busi­
ness which resulted in Bon Daveney being kicked out of the company. 
After Bill Arnett threw Ron Daveney out of his business, Roh Daveney 
became associated with a Mr. Ambroise. *

■ When Mr. Ambroise and Ron Daveney formed their partnership, they 
opened up a small art gallery on Poplar Street which is directly across 
the street from the Old Post Office building. The company is now list­
ed under "Jewelers - Retail," 87 Poplar Street, IT.’ W. Mr. Ambroise and 
Ron Daveney are now using Ambroise and Company as a front for the smug­
gling of narcotics into this country from South America in particular. •

After my return from Chile, just prioi’ to my decision to attempt 
to work for the Federal gangsters, Mr., Ambroise and I made contact when 
I wondered into his business off of the street one day after doing soi® 
research work on art. Upon introducing myself, Mr, Amir Oise recognised 
me, ( although, I do not rcmembe r hay^g re t him before^ Mr. Ambroise 
approached me with ths prop# sitibn that he 'Would'like for me to dis­
tribute narcotics for himself and Mr. Daveney, Mr* Ambroise informed
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'mo4 I hat Fir, Daveney waii.Jn South Amp v! ca at. that time so I ricodh*t 
worry about them running- out of cocaine* Mr. Amir. 6''..to fur'thon in'form­
ed jin; that, ho was working in associatr^ Herman and Bill Jackson. 
Once I war; employed by the D. k. A. as a spec ini einnloyce, I called Kr, 
Ambmiso whore upon ho agreed t,o soli to my “buyer" a quantity'1 of 
cocaine. My buyer was going to be a special agent' of the D.E.A, I 
was never allowed to set chis bust up,-.although, Mr. Ambroise hid ’* 
agreed to. make the sale. I wonder if Mr. Ambroise is being given 
protection by the. Federal gangsters.

' । Mr. Ambroise didn't oven seem to worry or care about the- fact 
that he told me that Ron Daveney was in South'America' to smuggle cb- 
caino into this country.- —if I was; involved in something like that, 
I [certainly wouldn't just tell anyone about what I Was doing* Mri 
Artbroise told me that if I would distribute cocaine for him and Ron 
Davoney, I wouldn't have to worry about being arrested ifI whs Carb­
ftp. as Mr. Ambroise is a very close personal friend and business as­
sociate of a Federal narcotics agent by the name of Mr. woods from 
Clayton County, Georgia. ’

I didn't believe Mr. Ambroise when is told me this as I felV 
that ne was just trying to get me to sell-his dope for him ahd get - 
mq into trouble. How 1 do completely doubt that there is any honesty 
as far as the D.k.A. is concerned. .

Going back to Wayne who was a big time syndicate figure flying * 
dope out of Columbia up through Florida, if you'll remember I did not 
Know Wayne's last name, although, he was living in tho Hill Top apart­
ments off of Piedmont Road. A still remember the apartment in which 
Wayne lived. Wayne's apartment was located directly a^oss()^roxthat ■ 
of Mr. Jeff Wilcox's who" was a local heroin addict, witmwhO^Taid 
not associate but knew only briefly and mostly I know Aim b^ 
terrible reputation. There should still be Lip caliber bulldt nblds 
in that apartment where Wayne's little boy was playing with one b£ 
Wayne-'s machine guns and it went off. ?

Wayne was riarri-id to a woman of short statue with blond .hair, 
whom he always refered to as "the hooker." 1 suppose he nick named 
her that. • .

Going back to Brad Marcello/ ddrihg one of Brad Marcella's ahd 
Jerry Prokos' trips to Atlanta, I introduced Jerry Prokos to Mr. "Gary 
Margo 1 and Mr. Jim Plant who is doing research work at Sttory 'Gniver- 
sity in the fields of Bio-Chemistry and Micro-Biology. Neither Gary 
Margol or Jim Plant are drug dealers, nor involved in anyillegal 
activities to my knowledge. .

In any event, on Brad Marcello's and Jerry Prokos' next trip to 
I Atlanta, they approached both Mr. Plant and ..Mr. Mar gpl wi pi an offer 
to pay'them for helping Brad Marcello and Jerry Prokos set tip a Id! 
to pialce such drugs *as MDA, PCP, STP, etc. Mr. Marcello and Mr. Prokos 
offered to pay for the lab and all of its equinant, chemicals, etc., 
as Well as paying! bo th Mr. Plant and Mr. Margol for their services',” 

'plus a percentage ।of the jr ofita from thb* sale of the dibigs that |tnay 
would be making* ,i 1
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. Jerry Vrokos and Brad Marcello were to sell the drugs which 
, would be made by the lab,. , Both ,J?m Plhhu' and "^ llarroi arc not drug 
' dealer’s so they flatly refused: Mr.Marcello ’a arid" K?< Prokop’ Offer 

as they wanted absolutely nothing t^ my illegal activities. -
I was out of town when this incident pccured, but was ih^bracd of 
this upon my return to Jltlantp as my fronds ".'ere somewhAt upset a­
bout this. Mr. Marcello any 1^^ to' soil and to
front (give dmes on credit) drugs tp CAry^ ahy cash,- Gary

• Margo 1 also refused Jerry Prokop and. Bpau y;>p^
to give drugs on credit to him to sell for then. • '

During my last trip to Detroit whidh I accompanied Brad Mar­
cello on, if you’ll remember, ;BrAd^Mhrceiio 1^ and
flew to New York where he! ,wds^u^^ 
a | publishing house and an art^^llery in ^^ York J-'^ ■
back in his private plane to D^roiV v^^ I A.till was. kheh Br«d‘ 
Marcello returned to Detroit he tol^ n? that he '^ a deal gbihg to 
sell Wally Eisenberg, Bob ’M3ou OarrArV (w^ into husibal ^ 
and Michael Tutock who owns Quality Concerts, 100$ David Sebtt Blvd., 
Detroit, Michigan U8226', phone number (313) 963-51J1, a large quanti­
ty of cocaine. ■

Brad Marcello had arranged all of these dope deals separately 
and had offered to give me Mp,000.00 to deliver th® dope from his 
plane to each of these people or their representatives. To prove to 
mp that he was’not lying, Brad Marcdilo 
home in Farmington who confirmed':that he* wrps' btxytLnjl A.<bbuiid' of hoy 
caine from Brad Marcello. MchAdl’;-Tutbck also* stated tha^ 
selling some pounds of P.C.P. th BrAd Marcello. Shortly after Brad 
Marcello made this offer to me, I jumped on the next jet out of 
Detroit to Atlanta leaving Bradwithhis dope, deals. ,

Another odd incident occured just about December 29,1975 (I*m 
not sure as to the date) 1 I i«<s piei^^ this* girl by the hamei' 
of Jen Frabbiele. While At JohJ^abWxelfi’p anartmerit, Jerry fhokb'b’ 
called me and told pe that he had gotten the number where I was from • 

,my mother. Jerry Prokos was calling me rimapa^'nis. •purchhses' of 
ancient Cninese jade sculptures and^byhe^ objects of art which waS 
to take place during Jerry Phokbs^^iext trip to Atlanta. During 
my conversation with Jerry Prokos, 1 mentioned Brad Marcello’s name.

After I was through talking to Jerry Pi'bkos^ ffissyR’abbiele told 
me that she knew Brad Marcellb, , Bi^id MarceHo’s father And his blotters 
and whole family. Miss Frabbiele Also indicot ed that she knew Nick 
Catri as well. It was at this time tnat Jon Frabbiele informed me 
tnat her father is Mr. Frabbiele, and that she came to Atlanta from 
New Orleans to hide out from her father and his mobster friends. - This 
came as a shpek to me. Then Jon Frabbiele starting telling mb that I . 
should have absolutely nothing to do with Brad Marcello or anyone^A^ 

• sociated with him. '

At this time Jon Frabbiele started telling me about the murder 
of C.eg Culpepper in New Orleans sometime Ago. Oddly though it may 
seem, 1 knew Creg Culpepper aiM his fWilf-Tor many ye Ais as they • 

, lived only a few houses down from my parents home on Wildwood Road. 
(Creg Culpepper’s father owns the Buckhead House of Travel in Atlanta).
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; Crof' Culncnpor wan flclling <?pwiwi;mx4io(w,Md-'^t ■^•^ 
M:i"c^lk>, Sr,, Brad Warccl lo npd Mr. . ?j\\hpi<:H^ Orica, nr., un­
til. :;unh time that, ('re.' Culnjonpo'r decided ha had stulo enough ‘money 
sc I.bat he could buy. Lho.;hQFse£r$n£hJ^ always. wantodi . Jie dur < 
cut'll that ho v/ould stop'dealing;..drn^o, a^^^^ Atlanta* the next
pionrinr. Me w.-is supposed to '4ayp bah':4P^ cash in hit -posses­
sion* His mistake was that He,had ,1^ }?, ;FpabbielQ and.^
Marcello that ho wasn’t going to deal for them anymore* *

That night Federal narcotics asonts broke into Oreg’s aphrt* - 
ment anil blew his head qf.f-.w'i^jd^bls barrel shot gun.. The agents 
said that Oreg was about to r^n put. thq back door, so..they had to shoot 
him. The truth is that Hr. Marcelle and lb..dJrabbi^^ ordered' Oreg 
killed because he knew too much* M was nd longer going .to :Mrk for 
tljem and because they wanted t^ robuhimaof : the7moh^^ he had 
made gelling their dope. You see. Miss Jon Frnbbieie says that she 
had gone to Creg’s apartment to warn him because she knew what was 
going to happen to Creg because she had overheard her father and 
Mr. Marcello, Sr. discussing the matter. I am 100^ sure that Jon 
Fijabbiele was tellinn the truth. .

I Just as soon as I mentioned Brad Marcello's name over the phons 
tq Jerry Prokos, she pulled out a piece of poper from her purse with 
B^ad Marcello’s-name, address and phone number, plus she had photo- ■ 
graphs of Brad Marcello. The layt time 1; saw Greg Culpepper alive 
i just happen to run into him at .Piedmont Park. He was with Frank 
Craft, and Joe South (the rock star.)# . •

* While I .was ip Asia-..wittf^Ji Ji^®| J learned^through Mmc^ 
that he had sent a shipment of ^slap herein beck ;to the: United States 
consealed inside a teekwood log. M^le,in B^^plt> Bill Jackson l'pw 
chasqd a lot of Hugh teekwood; fogs -One ofrthese had a hollow , place 
in iv in which theate roin was hidden* After tha. heroin was hidden- 
inside this hollow"place in th^ it was packed: in with dirt, then 
a layer of cement wee added, cipycri>g'this thin layer of ceM^t'm-a 

• layer of plastic wood or ”wod puddy.”

Bill Jackson’s shipment of teekwoodr legs went to Uew Yorlc City. 
Bill Jackson was in contact with Max Schullman in New York bymeahd 
of correspondence. While we were inb Bangkok X taw the le t ter a which 
Bill Jackson wrote jto Max Schullman. V

■* One mope thing, when I was arrested at Aunt Charlie’s Uy the u 
D.E.A. agents L was never given my rights, as the agents are suppose 
to do under the law. The reason the agents didn’t give me my rignts 
is because they were too busy beating me up and eussing »'* :; ;

Marcelle Marcello is Brad Marcello's brother.
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Jiocently you should have received somo longthly ruto^^ 
fading tho knowledge) I have of tho murder of D?. Ung an vol! us 
iry trowondouo troubles which have resulted from my attempts to give 
what infomtion I havo to the Pctod Govonrrnt*

As my materials stated, I overboard a portion of the conspiracy 
to assassinate Dr, Martin Luther i^n;; just one week prior to tho 
actual assansinaii on. In tho conversation which I over hoard concern­
ing Dr, King*s assassination reference was also'made to frosidont 
Kennedy’y assassination# *

; Later I related what I had overheard regardin'-; Dr, King’s riur- * 
^or to ny mothoi' and sho believed mo as shortly thereafter Kort in 
Luther ICing was miwdorod just as I hid told hoi’ ha would be, bo 
^ei’O both very fearful of our lives as tho assassins gave no rea­
son to believe that they suspected that I may havo overheard a 
portion of their conspiracy to assassinate Dr, King,

Tho assassins tliroatoncd the lives of both my mother and my­
self which gave us cause to remain silent until 1970 when wo at- < 
vomptod to bring tills matter to tho attention of officials within 
;ho Federal Government so that justice could bo served," by mother 
and I contacted ovexy branch within tho Fodors?. Government but wore . 
only treated rudely by thoso officials within tho Federal Government.

In 1970 I read an article about Mr. Barnard Fens toiw old, Jr, who 
Iio ads a 'group called tho Committee to Investigate Assassinations. 
After roading.thia article I decided to contact :r, Fenstorwold# 

Mr. Fonstorwald sent lib chief investigator, hr# Ken Smith to Atlanta 
whore X supplied him with all of the information which I Imeu,

I Aft ci' contacting the officials within the Federal Govcmmnt con­
cerning what information I had regarding tho assassination of Dr# 
King, tho very assassins whom I had informed on contacted mo and my 
mothei’ end threatened to kill us and burn our house down for having 
informed on thorn. Those assassins told no that they could not bo 
informd on as they wore syndicate and tho syndicate was a govorn- 
mont within a government as thoy had high people within tho govern­
ment whom thoy worked with.

Ever si neo that too my mother and I have boon threatened, 
victimised and tho objects of numerous dirty tricks by tho Federal 
Government. Our homo has boon broken into by syndicate people to 
terrorise us in order to koop us silent. Wo have had heroin mailed 
to us from Bangkok so that my mother and I could bo arrested and 
framed for the'importation of heroin. Wo havo been constantly a­
fraid for our lives as wo have received constant threats from these 
assassins.

.. Everytime my mothor and I have gone to law enforcement agon- 
,^ cios fox* help wo received no help and mittors only got worse for 

us. .During this ontiro period of. time Ur. Bernard Fonstorwald, Jr#
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■mid#. Ken &.dtii^cndtQin.'ald & OUlhiasen LM.i'/.i,cc!j, 910 lot’E 
3h^,’’W., Wauhingteh, D. C. '20006, ph;. J.’ (202). 223-1667 a#

J&4 Ren Smith*s ho:;© ph^iio nmbo? is (703) o'>'-21.92, havo con- / 
tinhod to investigate tho infonntion whAh 2 atvc- than and they 
have discovered sotio very important things» Ar, ?cm:itO'?wald aid 
11?. Silth believe that : I an boing ornlcioj;. 'xiiAul- and honest as 
they have spout the pauH five yours xivcuVl,2i;j.t; tho information 
willed I gave then and it has been very ivo.i it to thou in their 
roboM attempt# to cot Janos Earl Hay a naw trial# .

; In November, 1974 I called Mr# Kou Smith and It?# Doiaird 
Fonstorwold as I van ted to work with tho Fedor;!! Cove lien nt. 1
folt that tho 'Watergate case had sufficiently rev: vol the co?nn“ 
bion within tho Federal Government so that X could work with' them 
Ln ordox* to assist in aatinr; eases against the pn^te^o whom iay 

isothor and I had boon fitting for years. I talked with uon &Lth 
ibout a raajor smuggling operation involving tho smuggling of 54 
:iloB .of cocaine into tho United States from South America by Ik*# 
3rad Marcello, Hid: Catri and Joxry Probes. '

Mr# Smith contacted Mr. Dursanski of tho U. 5# Customs, Falls 
hui*di, Vix’ilnia recordin'* this matter* . Ik. totusld contacted 

Mi*. Jack Boldin end Goo^o Sclnoaly of the Dept# of Treasury Durcon 
of Cue tome, I cavo what ’ infozroation I had to’Hr. Jack Boldin end 
Moorgo Scknoaky. Sinco most of tho information I hud concerned 
umg/liriG and selling narcotics, Mr, Boldin contacted tho Drug Hi- 
forcemeat Administration and they aont agents Io his office to speak 
» mo.

■ Special Agent Mike Dorsett of tho D.2.A. wanted mo to work with 
them in an undorcovor coapacity as a “special- ca^loyoo of tho D.E.A# 
For nearly two weeks I went around arranging for-D.M.A. amenta to 
make buys from various drug dealer's including Hr# -Brad Marco llq# Er. 
Marcello had agreed to soil a pound of heroin as well as several 
pounds of oocaino. The D.M.A. would not go tlu?ou:b with any of tho 
buyS and stated that I could not work in an undcrcovcx* co:riacUy. 
It shocked mo that tho D#E#A. would not go itsuyi with tho purchase 
of narcotics from Brad Marcello.

Later tho D.E.A., Brad Marcello and Jerry Prekos wore instru­
mental in framing mo for "conspiracy to distribute cocaine,’' I 
lator loomed that Brad Marcello'is really Specid Agent Ron Byron 
Baker of tho D.S.A. and that Jerry Prokos io -a-special employee of 
tho D.E.A# ’fails I was a “special employee" of the D.2.A. I actual­
ly arranged to riako a purchase of narcotics from a Special Agoat 
(Ron Baker) of the D.E.A. who was involved in sr.mccling the cooaino 
into tho country. This is tho reason that I lave boon x'.’.wd#

I had actually uncovered a smhGgling operation carried out by 
agents of the Drug Enforcaaont-Adjaiiiistration, but I di^t know 
that the smugglers were Federal Agents until I had gone ^ the 
Federal Govoxnaoat to try to help in their arrest and conviction, 
and was framed by Jerry Prokos and Brad Marcello. All of this and 
much ranch is documented and in tho possession of its Ernest D#
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' fipook&a (Brookins and tooff Lan Offices, .£013'Cain Totror,; Poach- 
^ %£bo Center, Atl<uita, Georgia 30303# tolophcn) (if0ij) 659-i'bOO.

I mu oontacting you bocauoo I wi non in I;ho awful position 
whore I Must in?ins tint hiCoi".xtion I have to tho attention of none 
Senate or Congressional. Cosnitteo or dee 1'11 go to prison-framed 
for a-crime which I cm innocent of. it,' only real hopo of getting 

’ out of jail and clearing my ni'no is to er/ord the real criminals for 
Khat they oro. . ■ *

I tea attempting to bring my ease to tho ritca'-don of people wiw • 
will act on it and investigate tho mi,o?id •..•kick I provide. I an * • 
asking you to help mo with "this in whatovoi* way you can so that it • 
Ian bo jr oporly investigated. Because I wont to the govormont in 

ood fax tlx, X have suffered more than oiyono should hivo and so has : 
y family. .

I have once again gone to tho Podoral Government in order to 
apply tiion with information and once again I have boon framed for 
crime which I did not corxait. I urgently nood help with this case 

r I’ll be'tho vie‘dm of a terrible injustice. I*-: already tho vic- 
im of a terrible injustice, but if seasons or some agency doesn’t , 
clp mo, tho D.E.A» shall bo successful in'framing me-so that I’ll , 
pond many years in prison for a crime which I m completely inno­
ent of. . " .

Though these materials tiro longthly, I do urge you to study 
horn closely as I con assure you tho information contained tinroin is 

of major interest. Hy mother is typing tills materia for mo and rail­
ing it to you as I era. in tho Pulton Cbiu^y Jail in Atlanta, Tn^- 
my mother may make minor errors and mis takes in. lieu’ typing, I etui as- 
pure you. that what material you lecoivo is completely true and factu­
al to the boat of my knowledge.

>1 do urge you to contact lir. Barnard Ponstorwald mid Hr. Koa 
Smith in order to verify most of tho information which I an supply­
ing -you. I can assure you'that Hr. Kon Smith and Hr. Ponstorwuld 
can and will attest to say sincerity and honesty. . ' .

. ' Sincerely yours, ’

■ P.S. In regards to tho only major mistake -which ;;y nether maao iu 
typing up my story, the individual whom my mother referred to as

, "Wayne Smith from binder, Ga.,” is actually Idiil Ssiith X. ?m Wind® , 
Ga. Also, it was Dill Jackson who told no that "President Konnoc^ 
was assassinated because he was conspiring with tho Coixamlst" and 
not Horman Jackson as my mother typed. .
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- ' fieoote&fc £ Brookins and Turoff Lan Offices, 2013 Cain Ionov, Poach- 
^^Jo Center, Atlraita, Georgia 30303, telephone (h&y 65^

I.jo contacting you-Mexico-- lai non in the ;r.:ful position 
whore Inuut bring information I have to too attention ov •'•brio 
Senate ci' Congressional Goxaittoc or dee 1*11 go to pvi son fv ^od 
for a crime which I ^a innocent of. ^ only real hope of getting 
out of jail and ole orlns my niW ic to o";u;:o the real wlniiwla for 
what they ore. . *

I am attempting to bring ay ease to the attention of people who • 
will act on it and investigate tho mtMal, ubich 1 provide-. I-act ♦ 
asking you to help no with this in wlavfcovcr way ^ that it 1
tan bo jr opoi'ly investigated. Because X wont, to the govornaont in 
(pod faith, X have sufferoi aoi^ tiwa oyono should h;vo and a has ? 
ny family, .

I havo once again gone to tho Podoral Gov ernment in ovden* to 
i rapply thou ’with InitiWion and once again I havo boon framed for 
11 crime which X did not counit, I urgently need help with thia ease 
©r 1*11 be tho victim of a terrible injustice. I’a already tho vic­
lira of a terrible injustice, but if saioons or some agency doesn’t , 

help mo, tho D.E,A. shall bo successful in 'framing as so that X* 11 , 
upend many years in pi’ison for a crime which X 'em completely inno­
pent of, . ' ■ ' ~ : . : . ■ ■

' Though those materials arc longthly, I do urge you to study 
;hom closely as X can assure you the information contained therein is 
of major interest. IV mother is typing this ratc?Ll for mo end tail* 
Ing it to you as I am in the Pulton Comgy Jail in Atlanta. Though'' 
my mother may make minor errors and mistakes in hey typing, I can as- 
©uro you .that what material you wcclvo is completely true and factu-. 
al to the boat of my knowledge. .

J* X do urgo you to contact Hr. Doraurd StMtcniald mid Hr. &a 
Smith in order to verify most of the information which I am supply* 
ing you. X can assure you that >» Son .'Smith and Hr, Fonstorwald 
can and will attest tO/-»y sincerity end bonoatyi • .

■ X sincerely yours, '

P.S. In regards to tho only major mistake which *.y mother maao ju 
typing up xay story, the individual whom raymoth or refers dl to as 

, ’’Wayne Smith from Winder, Ga.f" is actually Hill Smith X . ?m winder, 
Ga. Also, it was Dill Jackson who told mo that "TrosIdeue Kennedy 
was assassinated because ho was conspiring with tho Communist” and 
not Herman Jackson as my mother typed. .

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



6/25/75

AIRTEL

TO: DIRECTOR, EBI (44-38861)

FROM: SAC, ATLANTA (44-2386) (RUC)

MURKIN

Re Atlanta nltel to the Bureau, 6/23/75 (no copies to 
Memphis), and Atlanta tel-calls to Bureau, 6/24/75 and 6/25/75.

Enclosed for the Bureau are six copies of an LHM 
dated 6/25/75, and captioned, “ASSASSINATION OF MARTIN LUTHER 
KING, JR.”

Enclosed for Memphis is one copy of LHM for 
information purposes.

For information of the Bureau and Memphis, informa­
tion in LHM not only pertains to MURKIN, but contains a 
considerable amount of information concerning narcotics 
traffic. The writer of the letters, who most certainly 
appears to be ROBERT BYRON WATSON, is obviously an individual 
whose reliability and Integrity is at best suspect in view of 
the story he fabricated regarding MURKIN in 1971. Therefore, 
Atlanta feels the information he has furnished concerning his, 
as well as others, involvement in narcotics traffic bears 
careful scrutiny before any investigation is conducted by any 
agency.

The Bureau is requested to disseminate the enclosed 
LHM to the U. S. Department of Justice for their evaluation 
and consideration, and Atlanta will conduct no investigation 
nor will Atlanta disseminate any information contained therein 
pending receipt of advise from the Bureau and the Department.
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FD-36 (Rev. 2-14-74)

Transmit the following in

F B I

Date: 7/17/75

PLAINTEXT______ _____________
(Type in plaintext or code)

TELETYPE NITEL_i
_ (Precedence) I

I

TO: DIRECTOR (44-38861)

FROM: MEMPHIS (44-1987) (P*)

MURKIN

RETIRED SAC ROBERT G. JENSEN, MEMPHIS, TENN., HAS BEEN 

CONTACTED BY ESTHER KARTIGANER AND BY ERNEST LEISER WHO DESIRE 

TO INTERVIEW HIM RE INSTANT CASE. THESE INDIVIDUALS CLAIM TO 

BE DOING A CBS TELEVISION DOCUMENTARY ON THE KING MURDER. 

JENSEN WAS SAC AT MEMPHIS WHEN KING WAS KILLED. HE HAS INDICATED 

THAT IF HE IS INTERVIEWED HE WILL SIMPLY EXPRESS OPINION THAT 

JAMES EARL RAY ACTING ALONE KILLED KING.

THIS IS FURNISHED FOR THE BUREAU'S INFORMATION.

END.

JCH:Jan

“fl
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1'0-350 (H'-v. 7-16-C3)

(Mount Clipping In Space below)

M^.Police^ 
Check Here
Ori King Outa
By MICHAEL LOIXAR

: Two Atlanta police intelligence officers 
were in Memphis yesterday to help evalu­
ate possible new information in the 1968 
slaying of Dr. Martin Luther. King Jr.

A spokesman for the intelligence divi­
sion there said the information, received 
last month by Atlanta Police Commission­
er Reginald Eaves, is inconclusive as to a 

•possible conspiracy in the King slaying.
. “But, much of the information we re- 
Lceived . . . appears to be true,” the 
| source said. He would-not go into detail, 
[•but said “provable” information relates to 
* smuggling and narcotics in connecion 

with either confessed. murderer Janes 
Earl Ray or the slaying itself. I 
, Testimony and government statements 

involving Ray ofteh have revolved around 
his possible involvement in gun-running 
or other smuggling activities, and Ray has 
claimed he was set up by a mysterious 
cohort named "Raoul,”

As for the conspiracy angle, the source 
said, "We have nothing concrete.” He 
said, however, the information could open 
new leads involving a conspiracy. “It 
looks like what we might turn up could be 
true: We just don’t know whether we can 
prove it.”

The information received by Eaves was 
in a sworn statement claiming someone in 

■addition to Ray participated in King’s 
slaying. Eaves said last month the state­
ment “warrants zdur serious con­
sideration.” / .

He refused to identify the person who 
provided the information, but said it was 
i,elivered by a second party he describfa

s “someone I respect a great deal.” I
Another Atlanta Police Department 

pokesmansaid, “This is not a routine 
nvestigation.” He said the supposed con­

spiracy is,based in Atlanta, which gives 
the Atlantf Police Department jurisdiction 
tdinvestigate in Tennessee.

“Some of it checks out and some of it 
doesn’t... there doesn’t appear to beany 
CIA involvement at all.” Hie spokesman 
said the investigators who were in Mem- 
p^s yesterday will try to talk to Tennes­
see Attyi Gen. Ray Ashley at Neville 
today, and later may try to talk to Hous- 
toft ajorney Percy Foreman, one of Ray’s 
arjginalattanieys. ^ • r ■»/

(Indicate page, name of 
newspaper, city and state.)

__ PAGE

THE COMMERCIAL
APPEAL

MEMPHIS, TENN.

Date: p//^/75

Edition: Plfljfil

Author:

Editor: GORDON HANNA
Title:

^-^^^ 9co
or

Classification:

Submitting Office: MEMPHIS
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4 D-350 (itev. 7-1C-53)

(Mount Clipping in Specie fir low)

(Indicate page, of
newspaper, city ana of etc.)

Atlanta police officials are in Mem-

I S?^^ ^ slaying ofei^ 
I rights leader Dr. Martin Luther Kindi

Jr. in Memphis.
An official with the Atlanta Police 

ST,^”''8!111611’8®® division said 
two of their officers were in town ves- 

, terdayand would remain about a week 
interviewing people and going over 
records, 8 ■

ft was learned that the two officers 
seven hours interviewing , 

1™^rt K Langston, one of the current f
•da«S^ Ray’ confess- I 

J«, T“^ ^ ^ were check-1 
^ some leads they had. but it ?
Would be too early to tell if they were ■ 

f niffX^^^
1 Zr£a l ™® exhaustive interview I 

lli • • ™ * cepy of a statement I ^n^?aco^spil^^^ *
Mlly given by unnamed soiX^Tm 
Atlanta Felice Commissioner Reginald 
Eaves last month. R^Wid

“I don’t know what it all savs.”

wX o«»u«™d Um I

addition to Ray participating in the | 
paying was received from “someone I 4 
Inspect a great deal" and was suffi- I 
lient to warrant further investigation, f 
I The intelligence division official said 
Yesterday some of the information con­
cerning smuggling and narcotics had 
“checked out,” but there was “nothing 
concrete” on the conspiracy so far.

Wilbern DeBruler, special agent in 
charge of the Atlanta FBI office, said 
be has forwarded., the information to. 
the civil rights division of theU.S. De­
partment of Justice, but “we have not 
jeen authorized by them to proceed,”. 
|e said. Part of the information, how- 
fver, has been known by the FBI since 
1971,8^(1 DeBruler. ’ .

MEMPHIS PR 
SCIMITAR

MEMPHIS, TENN

Date: (5 ~?//l^ly^

Edition: f~/ /vjf / 

Author: CHARLES H. 
Editor: SCHNEIDER
Title: '

iw-moM^of
Character:

Classi fl cat! on:

Submitting Office: MEMPHIS
[ ] Being Investigated

SEARWii---JN^*fe"-!

JUL 2 11975
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PLEASE ADDRESS 
CORRESPONDENCE TO:

THE COMMISSIONER
ROYAL CANADIAN MOUNTED POLICE

OTTAWA,CANADA
KI A OR2

HEADQUARTERS
DIRECTION GENERALE

PRIERE D‘ADRESSER LES 
LETTRES COMME SUIT:

LE COMMISSAIRE - 
GENDARMERIE ROYALE DU CANADA 

OTTAWA, CANADA
KIA OR2

YOU R NO.
VOTRE No 44-4
OUR NO.
NOTRE No 68HQ-791-Q-60

June 23, 1975.

Mr. Joseph A. Marion Jr., 
c/o United States Embassy, 
100 Wellington Street, 
OTTAWA, Ontario.

Re: James Earl RAY
Dr. Martin Luther KING, Jr. - 
Victim 
Civil Rights - Conspiracy

Reference is made to our letter of February 8, 
1973, and your Memphis report dated March 1, 1973, 
concerning disposition of exhibits being held by our 
Force in respect to captioned matter.

It would be appreciated if your Memphis 
office could once again cause enquiries to be made 
with Mr. J. Clyde Mason, Assistant District Attorney 
General, to determine the present status of matters 
before the Courts in respect to James Earl RAY.

Your assistance is appreciated.

Officer in Charge, 
Federal General Branch.
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OTT-4 (Rev. 12-22-65)

Date: 7-9-75

To: Director, FBI (Bufile :
44—38861

Attention

44-4From: Legal Attache, Ottawa

Title

JAMES EARL RAY;
DR. MARTIN LUTHER KING - VICTIM 
CIVIL RIGHTS - CONSPIRACY

Character

Reference

Ottawa letter dated 2-12-73.

Enclosed are the following communications received from the RCMP: Original and 
two copies of RCMP letter dated 6-23-75.

Remarks:

Memphis note RCMP’s request and advise

Dissemination
I .1 May be made as received
F I May be made as indicated by stamp on enclosure
I I May not be made without further clearance with RCMP

Following offices would be interested in receiving copies of enclosures:

Memphis (44-1967)
Status with this office:

□ RUC
KEI Pending

4 - Bureau (Enc. 1)
1 c<h - Memphis (Enc. 1) 
Tee - Foreign Liaison Unit

Direct (Enc. 1)
JFBijhc
(4)

Do not write in space below

Qo-i'iHy-'K 4o3
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Memphis, Tennessee 
July 22, 1975

JAMES EARL RAY;
DR. MARTIN LUTHER KING, JR. - 
VICTIM;
CIVIL RIGHTS 

On July 18, 1975, Mr. Terry Lafferty, Assistant 
District Attorney General, 15th Judicial Circuit of 
Tennessee, Memphis, Tennessee, was reminded that the 
Royal Canadian Mounted Police are still holding certain 
items of evidence which were obtained by them during 
their investigation of the murder of Dr. Martin Luther 
King, Jr.

Mr. Lafferty stated that James Earl Ray’s 
attorneys are still actively seeking to have Ray's guilty 
plea voided with a view toward having the State of Tennessee 
try him before a jury for the murder of Dr. King. He stated 
he regrets any inconvenience this may be causing the Royal 
Canadian Mounted Police but he respectfully requests that 
they retain any and all evidence which might ever be of 
value in the event James Earl Ray is successful in obtaining 
a trial.

£_- Bureau (44-38861) 
1/- Memphis (44-1987)

JCH:jap 
(6) ’

1*
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DIRECTOR, FBI (44-38861) 7/22/75

SAC, MEMPHIS (44-1987) (P*)

MURKIN 
CR

Re Legat, Ottawa, letter to the Bureau, 7/9/75.

Enclosed for the Bureau are 5 copies of an LHM 
in this matter dated 7/22/75. It is requested that a copy 
of this LHM be forwarded to Legat, Ottawa, for transmittal 
to the RCMP.

JL- Bureau (Encs. 5) 
Q/- Memphis

JCH:jap
(3) .
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In Reply, Please Refer to 
File No.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

Atlanta, Georgia

August 1, 1975

MURKIN

On July 30, 1975, Atlanta Public Safety Commissioner 
A. Reginald Eaves, held a news conference at which time he 
released the results of his investigation into the assassina­
tion of Doctor Martin Luther King, Jr. Two newspaper accounts 
of this conference are attached to this memorandum.

It is pointed out in these accounts Eaves advised 
that because of the many question which remain in the case, 
he would ask the U. S. Department of Justice, Officials in 
Memphis, and U. S. Representative Andrew Young to initiate 
investigation to insure that injustice has not been perpetrated.

This document contains neither recommendations nor conclusions 
of the FBI. It is the property of the FBI and i$ loaned to 
your agency; it and its contents are not to be distributed 
outside your agency.

£W
C

44
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EAVES ADMITS

| By CLIFF GREEN
| Public Safety Commissioner7 
A. Reginald Eaves conceded 
Wednesday that allegations 
the assassination of Dr. Mar­
tin Luther King Jr. was the 
result of an Atlanta-based 
conspiracy are “not substanti­
ated.”

Eaves then returned the 
ball to where it had been ever 
since the Nobel Prize winning 
civil rights leader was gunned 
down in 1968: The U.S. De-» 
partment of Justice and local 
mthorities in Memphis.

The commissioner ordered 
an investigation into the King 
nurder a month ago after 
comedian Dick Gregory gave 
him a copy of a statement by 
a twice-convicted drug dealer. 
Robert Byron Watson, who 
claimed to have overhear! 
several Atlanta men discuss!- 
ing King’s murder a week be* 
I ire it occurred. i
, The Watson statement po-
i ided no accurate informat on
t n the assassination. 

The Atlanta 
Constitution 
1-A, July 30

1 Eaves said the statemerlt 
did give Atlanta investigator 
unspecified “leads” in the 
base, but indicated the “leads 
had nothing to do with the
Atlanta men.

In fact, he said two of the 
men named by Watson who 
are still living in Atlanta took 
polygraph examinations over 
the weekend, and the ' lie 
jletector indicated the individ­
uals were not involved in tile

alleged conspiracy. i
[“Based on this evidence,’’ 

E^ves said in a prepared 
statement, “our investigation, 
therefore, causes us to reject 
the probability of a conspir­
acy based upon ths specific 
allegations made by Watson 
in the document he submitted 
relative to Dr. King’s death.”

Watson and his mother, 
Mrs. R. W. Watson, have been 
trying to convince officials of 
the truth of the 21-year-old’s 
story since 1970, two yeara 
after Dr. King’s death.
sThe Atlanta office of tl|e 

;FBI said it obtained the same 
Information in 1971 and four.3

Page * groundless. 

1975

T Watson claims to have been 
framed on charges of imports 
ing heroin in 1972 and charges, 

«of conspiring to distribute co­
caine in January 1975 by >. 
“high government officials 
and the syndicate” because of 
his knowledge of the conspir­

acy- „Eaves said the Atlanta Bu­
reau of Police Services inves­
tigation “found no evidence to 
support his claims.”

A mental examination has 
been ordered for Watson, who 
is confined to the Federal 
Youth Center in Ashland, Ky.

At one point during the bu­
reau's probe, Eaves said it 
would have been impossible 
for the FBI to investigate the 
Watson statement four years 
ago, because some of the 
information was as new as

During the Wednesday 
press conference, however, 
Eaves admitted that the new 
information concerned drugs, 
not the assassination. $ 
5 “Unless new information 
becomes available,” Eayjs 
said, “I consider the subject
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. ' - - Staff Photo—George A. Clerk if

A. REGINALD EAVES DISCLOSES HE WAS UNABLE TO FIND NEW EVIDENCE IN KING MURDER CASE 
Says Twice-Convicted Drug Dealer’s Statement Named Two Men, But Lie Detector Apparently Cleared Them

■ • ; , . ' . . T 1 Lil iW P« i -' **:«» Gil both • !
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Eaves’ King Probe Calleil 
‘Waste, Embarrassment^

By JLY STEWART f
Public Safety Commissioner Reginald 

Eaves’ fruitless investigation into the assas­
sination of Dr. Mar in Luther King Jr. was 
“a waste of time, noney and a source of 
embarrassment to-ne and my family,” one 
of the targets ^ that investigation said 
Wednesday. *;

Bane Culley, v self-employed Atlanta 
businessman, said iie had cooperated fully 
(frith investigators in the probe “at a great 
cost to me in terms of time and lawyers’

• Eaves said Wednesday a report he lie- 

ifceived alleging an Atlanta-based conspiracy _ 
Ito kill Dr. King “could not be substanti- 1

11 “I have no comment on what Watson hal 

19 say until I have a chance to read his entile 
Itatement,” Culley said. “But I think the fact 
that both the FBI and the Atlanta police ha\4 
looked into it and dismissed it speaks for it- 
selL”

Culley said intelligence officers who inter­
viewed him were “polite” but were not specific 
about what he was suspected of.

“I volunteered to Uke a polygraph exami­
nation,” Culley said. "When it was>e6mpleted I 
didn’t even ask what the results were. I knew
What they were.”

Culley admitted that he knew his accuser 
when the young man worked at a Buckhead 
irt gallery, the scene of the alleged plot to kill
)r. King. “If you know Watson or 

. alked with him, then you know 
targes are worth,” Colley said.

| “Unless new information becomes' 
available, I consider the subject closed,” ’ 
Eaves announced at a press conference.

Culley and several other men were 
’ named by Robert Byron Watson, a federal 

inmate serving time for a drug conviction^ 
fas having plotted King’s death a week b»c 

fore the civil rights leader was shot April 1, 
1968, on the balcony of the Lorraine Motel 

in Memphis. 4

have ever
what tis

Watson, 21, is currently serving a five-, 
year sentence in Ashland, Ky., tor conviction, of 

5 narcotics trafficking. U.S. District Judge Ne­
well Edenfield, who originally sentenced Wa:- 

; son, has since ordered that he undergo psyciu-: 
, atric examination.

A rambling, 34-page statement by Watson 
on his dealings in the drug market included 
about three pages of information alleging the 
King plot Eaves said Wednesday the statement 
was given to him by comedian Dick Gregory.

“I can now state categorically that many 
of the names, places and dates concerning the 
alleged conspiracy have been corroborated,” 
Eaves said. “However, equally as important, 
Watson’s claims of involvement by individuals 
he named as conspiring to kill Dr. King could 

' not be substantiated.” '
Eaves said that while the investigation of 

i Watson’s allegations proved fruitless, detectives 
v did receive information “which indicates 4

possibility” that there may have been a coa'
spiracy linked to King’s death. &

t.

He added, however, “We are unable to at­
test to the reliability of persons who claim 
knowledge of a conspiracy.”

Because of the “many questions” which re­
main in the case, Eaves said he would ask the 
Justice department, officials in Memphis and 
U.S. Rep. Andrew Young to initiate an investi­
gation “to insure that an injustice has not been 
perpetrated.”

Eaves declined to discuss what new infor­
mation his investigators had received. He con­
ceded that Watson's report was the same one 
received and dismissed as useless by the FBI 
in 1971.

In the course of the investigation Eaves 
had accused the FBI of being uncooperative 
and not allowing access to its records. ?

Eaves said his investigators talked with 11 I' 
law enforcement agencies and 35 “non-govern-1 
mental persons” during the investigation.

The Atlanta Constitution
Page 1-A
July 31, 1975
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FD-36 (Rev. 5-22-64)

F B I

Date: 8/1/75

Transmit the following in________________________________________
(Type in plaintext or code)

Via______AIRTEL_______
(Priority)

_________________________________________________________ ;__________________J-

TO: DIRECTOR, FBI (44-38861)
(ATTN: SUPV. JACK LAWN, ROOM 5078 

JEH, AND EXTERNAL AFFAIRS)

FROM: SAC, ATLANTA (44-2386) (C)

MURKIN

Re Atlanta teletype to the Bureau, 7/18/75.

Enclosed herewith for the Bureau ace the original 
and five copies of an LHM with attached newspaper clippings.

One copy of above LHM being furnished to Memphis 
Division for information.

Enclosed clippings set forth the newspaper articles 
appearing as a result of Atlanta Public Safety Commisloner 
A. REGINALD EAVES’ news conference of 7/30/75, in which he 
set forth the results of his investigation into the assassina­
tion of Doctor MARTIN LUTHER KING, JR.

As pointed out in these clippings, the investigation 
produced no new evidence, however, EAVES stated that he would 
ask the U. S. Department of Justice, officials in Memphis, and 
U. S. Representative ANDREW YOUNG to iritiate an investigation 
to insure that injustice- has not been perpetrated.

4-Bureau (Enc. 6) 
/^Memphis (44-1987)
^-Atlanta

(Enc.

WDC:cw 
(7)

Approved: __________________________
Special Agent in Charge

Sent M Per________ J£________
U.S.Government Printing Office: 1972 — 455-574
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In Reply, Please Refer to 
File No.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 
Cincinnati, Ohio 
September 2, 1975

RE: JAMES EARL RAY

On September 2, 1975, Grace Keller, Chief 
Deputy Clerk, United States Court of Appeals, Sixth 
Circuit, Cincinnati, Ohio, advised an employee of the 
Federal Bureau of Investigation that the appeal of the 

rsubject, James Earl Ray, was docketed in that court on 
July 7, 1975, under Docket Number 75-1795. The appeal 
resulted from a judgment handed down in the Western 
District of Tennessee, Western District, at Memphis by 
Judge Me Rae on February 27, 1975, in Civil Case Number 
74-166.

The following are the entries in Docket Number 
75-1795:

July

July

July

July

July

July

Thi

7, 1975 Certified Record (Three 
volumes pleadings, fifteen 
volumes transcript) filed; 
and cause docketed.

11, 1975 Supplemental Record (One 
volume transcript) filed.

11, 1975 Appearance of Mr. Livingston 
for Appellant.

14, 1975 Appearance of Mr. Haynes, Jr. 
for Appellee.

14, 1975 Appearance of
Mr. Fensterwald, Jr. for
Appellant. .

15, 1975 Appearance of Mr. Lesar for 
Appellant.

do cutout co:;t a ins wiui.r 
recommendations nor conclusions of 

the FBI. It is the property of 
the FBI and is loaned to your agency: 
it and its contents are not to be

distributed outside your agency S£P 5 1975 

FBI — MEMPHIS
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RE; JAMES EARL RAY

July 31, 1975

August 4, 1975

Motion: Appellant's brief 
to September 17, 1975 
(Granted).

Opposition of Appellant's 
motion for extension of time 
to file brief.

-2*-,
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I
9/2/75

AIRTEL

TO : DIRECTOR, FBI (44-38861)

FROM : SAC, CINCINNATI (157-1893) ^

SUBJECT: MURKIN

Re ME airtel to the Bureau, 6/26/75.

Enclosed for the Bureau are six copies of LHM 
captioned (JAMES EARL RAY*'. Enclosed for Memphis are 
two copies of same LI IM.

Information furnished in enclosed LHM was 
obtained from records at the U. S. Court of Appeals, 
Sixth Circuit, Cincinnati, Ohio, by SC DWIGHT H. VOGEL.

Cincinnati will maintain contact with the 
U. S. Court of Appeals in this matter.

2 - Bureau (Enc. 6) .
<^)- Memphis (44-1987) (Enc. 2)<^ 

- Cincinnati '

DHV:stn
(6)

• FBI —MEMhHiB
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UNITED STATES DEPARTMENT DE JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Atlanta, Georgia

September 8, 1975

MURKIN

On August 22, 1975, Special Agent in Charge, 
James J. Dunn, Jr., of the Atlanta Office of the Federal Bureau 
of Investigation (FBI), contacted A. Reginald Eaves, Public 
Safety Director, Atlanta, Georgia Police Department, and 
referred Mr. Eaves to his letter to the Attorney General, dated 
July 30, 1975, in which Mr. Eaves volunteered to furnish a copy 
of recent investigation conducted by the Atlanta Police Depart­
ment, regarding data furnished to the Police Department by 
Robert Byron Watson, pertaining to the murder of Doctor Martin 
Luther King, Jr.

Mr. Dunn requested that the FBI in Atlanta be 
furnished a copy of the Atlanta Police Department Report. This 
report will be forwarded through FBI Headquarters to the Civil 
Rights Division of the U. S. Department of Justice, Washington, 
D. C.

Mr. Eaves advised a copy of the investigation would 
be made available through Captain K. E. Burnette, Intelligence 
Section, Bureau of Police Services, Atlanta, Georgia.

On August 29, 1975, Captain K. E. Burnette, Intelligence 
Section, Bureau of Police Services, furnished a copy of the 
Atlanta Police Department Investigation, which is attached.

This document contains neither recommendations nor conclusions of 
the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your 
agency; it and its contents are not to be distributed outside
your agency.

, INCHED____ _|NDEX

’ SEPT 21975
i FBI - MEMPHIS

z^i^^^ 3^736 (T £^
i ^ ^ ^/»^^ I ^
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MURKIN

At the time of contact with Mr. Eaves on August 22, 1975, 
by Special Agent in Charge Dunn, Mr. Eaves advised he had directed 
a letter to the U. S. Department of Justice, Washington, D. C., 
requesting information pertaining to the murder of Doctor Martin 
Luther King, Jr. Mr. Eaves advised that as of that time, a reply 
had not been received by him from the U. S. Department of Justice, 
Washington, D. C. He was advised that this would be brought to the 
attention of the U. S. Department of Justice at the time when the 
results of the investigation conducted by the Atlanta Police 
Department, were furnished to the U. S. Department of Justice.

Also attached is a newspaper clipping from the Atlanta 
Journal and Constitution, Page 6, Section A, dated September 1, 
1975, and a clipping from "The Militant" Newspaper, Page 29, dated 
September 5, 1975.
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INVESTIGATION INTO ALLEGED CONSPIRACY

TO ASSASSINATE DR. MARTIN LUTHER KING, JR.

Submitted by: Captain K. E. Burnette 
Intelligence Section 
Bureau of Police Services 
Atlanta, Georgia

Investigative Contacts:

Detectives P. E. Sullivan, I. Mapp, and J. A. Williamson
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INVESTIGATIVE SUMMARY

On June 20, 1975, Detectives Sullivan, Mapp, and Williamson of the 

Intelligence Section were assigned by Section Commander Captain K. E. 

Burnette to investigate information recently received by Commissioner 

A. Reginald Eaves, which related to the 1968 assassination of Dr. Martin 

Luther King, Jr. This information, which specifically alleged the existence 

of an Atlanta-based conspiracy in the death of Dr. King, was incorporated 

into a forty-two (42) page document, the bulk of which consisted of drug- 

related data.

They author of the entire document was self-identified as Robert Bvjqm 

WatsonY a twenty-one year old white male and a native of the Atlanta area. 

Preliminary inquiries established that Watson had an arrest record which 

included a 1972 arrest and conviction for importation of heroin, a subse­

quent arrest for Possession of Marijuana and a January 1975 arrest and 

subsequent conviction for Distribution of Cocaine. Watson is presently 

incarcerated in the Federal Youth Center in Ashland, Kentucky, and is now 

serving a five-year sentence on the latter charge.

As the conspi/acy ^e&ations comprised only a minor portion of the 

originator's lengthy statement, immediate investigative emphasis was placed 

upon determining the reliability of the drug-related information as an 

elementary factor in evaluating the source's total credibility. Towards 

this end, two investigators were assigned to this aspect of the investigation. 

A comprehensive report of their findings is attached as an appendage to this 

investigative summary; however, for purposes of clarity, certain pertinent 

facts obtained through their efforts require elaboration in the body of this 

report. In general, Watson's involvement in the narcotics traffic and his
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familiarity with many of the illegal drug traffickers referenced in his 

statement can be documented through information on file with various local 

and federal narcotics enforcement agencies. Law enforcement records verify 

the subject's initial narcotics involvement as dating from July 26, 1972,^ 

when Watson and his mother were arrested for Importation of Heroin after 

quantities of that substance were discovered by federal agentsin a magazine 

mailed to Watson at his mother's address from sources in the far east. How­

ever, while the subject's activities as a narcotics trafficer can bedocumented 

from the above date until his most recent arrest in January of 1975, investiga­

tion failed to substantiate Watson's claims, emphasized repeatedly throughout 

his statement, that he was an innocent victim of corrupt law enforcement 

officials who framed him because of his knowledge of their illegal activities. 

More specifically, Watson's charges that "federal gangsters" conspired to 

frame him in 1972 to silence him about the King and Kennedy conspiracies and 

again in January of 1975 to discredit his information regarding an international 

narcotics smuggling operation perpetrated by DEA agents were found to be totally 

erroneous. Investigation did establish that Watson, after his release from the 

Federal Youth Center in Ashland, Kentucky, in March of 1974, did approach the 

local office of the Drug Enforcement Administration about a position as a special 

employee working undercover to set up drug deals. DEA authorities relate that, 

while they were prohibited from utilizing Watson as an undercover operative by 

the conditions of his parole, he did, on that occasion, furnish the agency with 

cursory data relating to the local narcotics traffic. From this point, Watson's 

contact with the DEA was restricted to his narcotics transactions with several 

undercover DEA operatives whom, until his January 1975 arrest, he did not know 

were employees of that agency. While information obtained indicates that the/
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above referenced individuals did utilize Watson for his narcotics contacts, 

there is no evidence to support Watson's allegations that these same author­

ities framed him in his last arrest to conceal their own involvement in an 

international smuggling ring. \ .

However, exclusive of Watson's claims that he had been the victim of a 

drug-related conspiracy, the general reliability of the narcotics information 

submitted was deemed sufficient to merit a comprehensive investigation into 

his allegations of an Atlanta-based conspiracy to assassinate Dr. Martin Luther 

King, Jr. Investigators then began to conduct a series of interviews with 

individuals whose familiarity with Watson and/or the-subjects whom he specif­

ically named as conspiring to kill Dr. King could assist us in determining the 

credibility of the conspiracy-related information. For thepurpose of this 

section of the summary, all of these interviews will be reported in a chrono­

logical format, and the collective results will then be analyzed in the general 

conclusions following the investigative summary.

PRELIMINARY ATLANTA INTERVIEWS >

As a preparatory step in this facet of the'Tnvestigation, Intelligence 

detectives, on June 24, 1975, visited the Atlanta officeof the Federal Bureau 

of Investigation, where we requested agents to check the names of Robert Byron 

Watson and also of Jerry Adams, Larry Meier, Eugene Purcell, and Bayne Culley 

(the four alleged conspirators) through the FBI indices. The Bureau-reported 

that it had no record of any of the above individuals in the regular filing 

system. However, subsequent conversations with Bureau personnel revealed that 

the local FBI office had received information in 1971 from Robert Byron Watson 

which, in all details relating to the King conspiracy, was essentially a
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duplicate of that received by the Atlanta Bureau of Police Services. Agent 

Dick Berry, who was assigned the case, stated that the information was handled 

as a civil rights investigation and was, therefore, forwarded to the U. S. 

Department of Justice for further action. An official request from Commissioner 

Eaves to view the results of the federal government's investigation has now been 

filed with Attorney General Levi, and we await a decision in the matter. How­

ever, investigators were given to understand from Bureau sources that the Depart­

ment of Justice found no substance to the conspiracy allegations.

A record check was also instituted through the Identification Section of 

the Bureau of Police Services, and Robert Byron Watson's arrest record was 

obtained. Of the four principals alleged in the conspiracy, Atlanta police 

files reflect only Bayne Stacy Culley, Jr. arrested on April 9, 1946 for 

Carrying a Pistol Without a License and on December 18, 1950 for a traffic 

violation. Since Watson's statements indicated a radical right affiliation 

on the part of the four named subjects, Atlanta Intelligence files and those 

of other local agencies were quiried to determine involvement in right wing 

extremist activities. No record of this type of affiliation could be located 

in regards to any of the principals, although Jerry Adams was identified as an 

active member of The John Birch Society, an ultra-conservative organization 

which cannot objectively be catagorized as right wing extremist in nature.

Also on June 24, 1975, at approximately 1:30 p.m., an interview was held 

with Mr. Steve Mullis and Mr. Bob Hall, federal probation officers assigned to 

Robert Byron Watson from the date of his parole in March of 1974 until his most 

recent arrest and conviction in 1975. While these officers were somewhat 

restricted in what they could divulge by the nature of their responsibilities, 

both gentlemen were extremely cooperative. Both Mr. Mullis and Mr. Hall
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confirmed the source’s conscious participation in narcotics activities and 

described Watson as an overly protected, emotionally unstable individual whose 

actions they believed to be primarily motivated by an obsession to be important 

and to be accepted by some element of society. In their professional opinion, 

Watson's overwhelming desire for acceptance was equally reflected through his 

attachment to the criminal community on the one hand and through his attempted 

identification with law enforcement sources (the DEA) on the other. Information 

which these sources were able to provide into Watson’s background indicated that 

the subject had a history of severe asthma which, during his childhood, resulted 

in isolation from his peer group and in an overly protective attitude on the part 

of his parents. Since the death of his father in 1966, Watson, an only child, 

has been obsessively protected by his mother and maternal grandmother, with his 

only apparent outlet his passion for archeology and ancient artifacts.

During the course of the interview, investigators were permitted to view a 

psychological analysis of Robert Byron Watson performed in 1973 during the 

subject's incarceration at the Federal Youth Center in Ashland, Kentucky. This 

psychological evaluation, which provided professional documentation to the 

probation official’s assessment of Watson's emotional instability, cited the 

subject in question as having an early history of mental disorder and classified 

him in the following psychological terms: "a schizophrenic, chronic undifferent­

iated type; is considered psychotic and dangerous to the community; has no real 

judgement; is extremely grandiose; has a great deal of looseness of association 

in thought with direction of thought and conversation constantly changing."

After obtaining a professional evaluation of the sources character and 

background, investigators interviewed Mr. William_Arnette. identified by Watson 

as a close personal friend and the individual who introduced Watson to Magellan,
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Inc., the art gallery where the alleged conversation about the conspiracy report­

edly took place. By way of background, William S. Arnette (AKA Arenowitch,) 

now residing in Atlanta, is a white male, approximately thirty-six (36) years of 

age, born Columbus, Georgia, B.A. degree from University of Georgia. Arnette 

a reported expert in ancient art with an impressive private collection, operated 

"The West Eleven, Inc." art and antique shop on West Eleventh Street, Atlanta, 

before being retained by Magellan, Inc. as chief buyer of the art and antiques 

sold at the gallery. When contacted at his home on Knollwood Drive, Atlanta, 

at approximately 3:00 p.m., June 24, 1975, Arnette stated that he had initially 

met Watson through the latter's interest in ancient art and that he had 

attempted to assist Byron with his hobby. He also stated that Byron consis- 

tantly frequented Magellan and both Byron and his mother had made a number of 

art purchases, both from Magellans and from Arnette personally, purchases 

financed by a large insurance settlement acrued by Mrs. Watson upon the death 

of her husband. Arnette advised that his personal relationship with both Watsons 

was interrupted in 1970 when the Watsons, who had purchased a quantity of art 

items totaling some $46,500 from Arnette and had then attempted to sue him for 

defrauding them with worthless material. Arnette, who by this time had moved his 

collection to Columbus, Georgia, stated that the situation became extremely 

complex when Mrs. Watson, convinced by Byron that Gene Purcell planned to marry 

her, was told by her son that half of Arnette's collection belonged to Purcell, 

and, therefore, confronted Arnette demanding what belonged to "Gene and her." 

According to Arnette, this period became difficult with Byron threatening him 

personally and accusing him of defrauding him and his mother until in December 

of 1970, Watson was arrested while attempting to burglarize Arnette's warehouse 

in Columbus. This incident is documented in Watson's arrest record which also
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reflects that the charges were subsequently dropped. In Arnette's statement, 

he dropped contact with Watson until 1972/1973 when the subject was incarcerated 

in Ashland, Kentucky. During that period, Arnette stated that he corresponded 

with Byron and even offered to help him upon his release. However, he stated 

that Byron was extremely eratic, given to grandiose visions and violent out­

bursts, and that Mrs. Watson's stability was also highly questionable.

When questioned specifically regarding his involvement with Magellans, 

Arnette relayed the following information: Magellan£was incorporated under 

the title of Blockade Runners,(nc., in November of 1966. Incorporators of the 
-wJ^ai!»|ll^ll,,'l^' nil—1....... 11 

venture were Jerry Adams, Benjamin L. Sutherland, and John Nelson, all pre­

viously associated in Adams Associates, a private detective agency, credit 

bureau, and bill collection agency, and The Atlantic Clearing Exchange, 3177 

Peachtree Road, Atlanta. The idea for the corporation, and obviously its 

title, stemmed from an attempt by Adams, in 1966, to raise a civil war blockade 

runner off the North Carolina coast, an enterprise in which Eugene Purcell was 

to be employed as a diver. When the entire venture was aborted through a legal 

tangle with the state of North Carolina, Adams, Southerland, and Nelson formed 

Blockade Runners, Inc., d.b.a. Magellans, to serve as a clearing house for 

ancient eastern and pre-Columbian artifacts and also for civil war relics. The 

business, established initially at 3177 Peachtree Road, was moved shortly there­

after to its primary location at 3340 Peachtree Road. Bayne Culley and Gene 

Purcell were brought in as stockholders to handle the civil war materials while 

Arnette was introduced as a buyer for pre-Columbian and far-eastern art objects.

Arnette stated that he only performed one buying trip for Magellans in the 

summer of 1967 when he visited a number of far-eastern countries to procure 

various art pieces for the gallery. When he returned from this trip, he stated
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that problems, both personal and financial, had arisen at Magellans, and in 

December of 1967, Arnette left the company. He further advised that he had 

not renewed contact with any of the Magellan principals since that date and 

described them as all belonging to the political right. Of particular interest 

to detectives was Arnette's reference to Bayne Culley and Gene Purcell as very 

physical and bigoted individuals. As a result of the interview with Mr. Arnette, 

investigators were primarily interested in determining the reliability of his 

statement that Gene Purcell had, in 1956, been involved in a racial incident in 

Clinton, Tennessee, during which a black school was dynamited and damage to 

other property incurred.

While in the process of gathering all available background information 

regarding Magellans and its principals, investigators also systematically traced 

the evolution of the conspiracy allegations from March 28, 1968, the date iden­

tified in the source's statement as the occasion when the alleged conversation 

took place, until the entire document was brought to the attention of the 

Bureau of Police Services. Watson stated that he told no one but his mother 

about the conversation until 1970 when the Watsons traveled to Washington, D. C. 

to present their evidence to President Nixon. After experiencing disinterest 

on the part of Secret Service agents with whom they came in contact, the Wagons 

returned to Atlanta where they contacted local attorney Lynnwood Maddox. On 

June 25, 1975, an interview was conducted with Mr. Maddox.

Mr. Maddox stated that, sometime in 1970, Mrs. Edwards, Byron's grandmother 

and an acquaintance of Maddox through mutual church activities, brought Byron to 

his office, upon which time the conspiracy allegations were related to him. Mr. 

Maddox advised that, although his memory of the incident had grown rather vague 

with time, he did recall that Byron appeared frightened and that his story had
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a ring of consistancy. He further stated that Byron had referred to the 

alleged conspirators as "businessmen" and also as "the Southern Maffia," and 

that he had also referred to the Kennedy assassination as related to the same 

group as well as to several other assassinations now being plotted. Mr. 

Maddox also recalled that Byron had mentioned receiving a reward for the 

information which he hoped to collect from "someone like Mrs. Kennedy." At 

this point in the interview, Mr. Maddox could not recall exactly whom he had 

advised Byron to contact, but was reasonably certain that he had set up inter­

views for Watson with the FBI and with Governor Lester Maddox. In regards to 

the latter, Mrs. Watson and Byron did apparently gain an interview with the 

Governor, during the course of which a reward was again mentioned, much to 

Govenor Maddox’s displeasure. The Watsons were then referred to Mr. Bernard 

Fensterwald and the Committee to Investigate Assassinations in Washington, D. C. 

At the conclusion of the interview, Mr. Maddox advised that, while he greatly 

admired his grandmother, on the basis of his brief acquaintance with Byron, he 

judged him to be a rather strange individual. .

On June 25, 1975, Mr. Bernard Fensterwald; current chief counsel for James 

Earl Ray, was contacted by phone at his law firm in Washington, D/^/After 

conversing with Mr. Fensterwald and his investigator Mr. Ken Smith, it was 
MM****.... "*

determined that these gentlemen had been contacted by Watson in 1970 and that 

Mr. Smith had visited Atlanta on various occasions to investigate various 

aspects of Watson’s conspiracy allegations. As both gentlemen seemed to place 

credence in the document in question, it was agreed that investigators would 

meet with them in Washington to obtain whatever additional facts and documen­

tation were available. During the conversation with Mr. Smith, it was revealed 

that he had personally talked with a subject in Atlanta, claiming to be the
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former girl friend of Janies Earl Ray, who stated that she had visited the 

Magellan location with Ray.

With the assistance of several law enforcement contacts, background 

information was compiled on both Mr. Fensterwald and Mr. Smith to determine 

the reliability of their information. Information received through-this 

inquiry reflected Mr. Fensterwald to be a well-established attorney whose 

career includes a six-year stint as a legal advisor to the State Department 

(1950-1956); chief counsel on the Senate Subcommittee on Constitutional 

Admendments (1959-1960); staff director of the Senate Anti-Trust and Monopoly 

Subcommittee (1961-1964); and counsel to the Senate Subcommittee on Administra­

tive Practices and Procedures where he became involved in investigating illegal 

wiretapping operations (1967-1968.) In 1968, Fensterwald left senate service 

and in 1969 founded the privately sponsored Committee to Investigate Assassi­

nations. In this capacity, he has published a series of articles on the 

Kennedy assassination, and in 1970 became the chief counsel for James Earl Ray. 

In addition, Mr. Fensterwald represented convicted Watergate conspirator James 

W. McCord. Mr. Ken Smith is a retired agent of the U. S. Treasury Department 

and presently Fensterwald's chief investigator. Sources contacted considered 

both men to be reputable.

At approximate]^5:00 p.m. on June 25, 1975, investigators interviewed 

Mrs. Edna Mathews at her place of employment, the Orange Julius Stand in the 

Lakewood Shopping Center. Mrs. Mathews, a white female approximately 45-50 

years of age, did not appear surprised when we identified ourselves; however, 

she stated that she was afraid to talk to us in the restaurant, therefore the 

interview was conducted in the detective car parked in the shopping center. 

Mrs. Mathews stated that she had met James Earl Ray through her husband, a
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service friend of Ray's, and that she had spent considerable time with Ray, 

both in Atlanta and in California and had borne his son. Beyond this point, 

Mrs. Mathews' statements were totally incoherent as she described an "American 

Revolutionary Army" headed by Sam Gianicana and a CIA agent, which was respon­

sible for political assassinations, kidnappings, illegal drug trafficing, etc. 

When asked specifically about Magellans and its principals, Mrs. Mathews showed 

no recognition, even when the former location of the gallery was described. 

Mrs. Mathews' credibility was negated by investigators; although it was sub­

sequently learned that this subject has attended the majority of court proceed­

ings involving James Earl Ray and has taken trips to several distant locations 

including Costa Rica. However, Mrs. Mathews failed to provide any evidence of 

a link between Ray and an Atlanta-based conspiracy centered at Magellans.

On June 27, 1975, interviews were scheduled respectively with Mrs. Edwards, 

Byron's grandmother, and Mrs. Lillian Watson, the source's mother. Mrs. Edwards, 

an elderly lady recovering from an illness, stated that she had no direct 

knowledge of the conspiracy allegations, and was most immediately concerned with 

obtaining Byron's release from prison. However, she was able to verify that, in 

the fall of 1974, Byron Watson had left the country, without the permission of 

his probation office, for Santiago, Chile. Mrs. Edwards was not aware of his 

activities while in Chile, but stated that he had called her from Santiago 

requesting money to come home. Mrs. Edwards stated that she acquiesced to this 

request and showed us a payment book for a bank loan which she took out to 

finance Byron's return trip to Atlanta. Mrs. Edwards appeared thoroughly con­

vinced of her grandson's innocence in his most recent arrest and conviction.

On the same date, Mrs. Lillian Watson was interviewed at her home at 764 

Wildwood Road, N. E. Mrs. Watson stated that, on March 28, 1968, she had driven 

to Magellans to pick up Byron. During the ride home, she stated that Byron had
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told her that Dr. King was to be killed, and had given her the time, date, and 

manner. She said that she had not really placed much credence in the information 

until after Dr. King was assassinated. Mrs. Watson, who typed all of Byron's 

statements, repeated his conspiracy allegations verbatim as they had appeared in 

the document. She advised us that, after he overheard the conversation, Byron 

had been threatened by Gene Purcell and that, out of fear, both Watsons had kept 

silent about their knowledge of the conspiracy until June 11, 1970 when they 

traveled to Washington to see President Nixon. Mrs. Watson stated that the 

Secret Service was "very rude" to them and showed no interest in their story. 

Upon returning to Atlanta they contacted Mr. Lynnwood Maddox who eventually 

placed them in contact with Mr. Fensterwald.

When questioned about Gene Purcell, Mrs. Watson admitted that "he had been 

interested in her" and that, just prior to the King assassination, she had 

observed Purcell to be extremely agitated and usually intoxicated. She also 

stated that, the weekend after the assassination, Purcell left Byron a note at 

Magellans advising him that he had left the country and might never come back. 

Mrs. Watson alleged that Purcell, Culley, and Meier left the country right after 

the assassination; and stated that Jean Sayre, who ran Magellans during this 

period, could corroborate this fact.

Mrs. Watson appeared most anxious that the investigation into the alleged 

conspiracy would, in some manner, occasion her son's release from prison. While 

she could offer no new information to support those charges contained in Watson's 

statement, she showed investigators letters received from Senators McKinney, 

Nunn, Church, and Jackson, all of which were dated in June of 1975 and which 

acknowledged receipt of Byron's statement which she had forwarded to them. Mrs. 

Watson also stated that Lamar Singleton, an aide to Representative Hosea Williams,
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and Attorney John Hudson Miers were interested in the case.^^

Investigators then talked with Attorney Ernest Brookins, Byron's legal 

counsel in his last arrest and trial. Mr. Brookins was extremely cooperative 

and was willing to discuss his client at length.

Mr. Brookins stated that his first professional contact with the Watsons 

had been in 1970 when Mrs. Watson engaged him to file a suit against William 

Arnette. He stated that, in April of 1970, Mrs. Watson had written him a letter 

in which she stated that she had a problem but could not confide it "if I value 

my life and that of my son." Mrs. Watson did write, in the same letter, that, 

if Mr. Brookins aided her, there would be a lot of money for both him and her son.

Mr. Brookins, according to his statement, has maintained a professional 

relationship as Byron's attorney during his two major narcotics convictions, a 

relationship which degenerated into hostility on the part of the Watsons when 

Brookins advised Byron to plead guilty in his last hearing. During the course 

of this relationship, Mr. Brookins stated that he had been fully briefed by the 

Watsons regarding the conspiracy allegations, was aware of Fensterwald's interest 

in the matter, but, in his own words, seriously doubted Byron's credibility in 

that regard. ■

To support this opinion, Mr. Brookins showed detectives a series of letters 

from various educational authorities documenting Byron's emotional instability 

while enrolled in the Atlanta Public School System. He also advised investi­

gators of Byron's eratic behavior during his latest trial when, at one point, 

the subject placed a call to an undercover DEA agent in Denver and told him to 

find the DEA agent who had "set him up and take care of him." In another con­

versation with an undercover federal agent, Byron is reported as stating that 

he was going to kill his mother and grandmother to get the inheritance money.
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In addition, Watson, according to Brookins, used offensive and profane language 

in court and seemed bent on further incriminating himself.

Mr. Brookins was, however, able to verify certain aspects of Byron's state- _ 

ment not related to the King conspiracy. For example, he confirmed that Byron 

had made a trip to Thailand in 1972 and to Chile in 1974. Regarding the latter, 

Mr. Brookins produced a letter, dated October 6, 1974, written by Byron from 

Chile, in which Watson mentions that he is extremely close to several high govern­

ment officials including Don Carlos Moral sc and "can make a fortune" from these 

sources. Byron also writes that he may come back to the U. S. "if Fensterwald 

gets his act together." It is believed, but not totally substantiated, that the 

Chile trip, like the one to Thailand, may have been closely connected with Watson's 

narcotics activity.

At this point in the investigation, priorities were directed towards compiling 

additional background information regarding the alleged conspirators, with special 

attention given to proving or disproving Watson's claims that the four individuals 

left the country directly following the assassination. On July 2, 1975, Mrs. Jean 

Sayre*was contacted at her present residence in Ashville, North Carolina. Mrs. 

Sayre reportedly managed Magellans for a period in the late spring/early summer 

of 1968 after the Blockade Runners, Inc. interests had collapsed.

Mrs. Sayre stated that she and her partner, Mary Singleton, had been persuaded 

by Mr. William Arnette to move their stock of European antiques from a small shop 

on Peachtree Street to Magellans in the summer of 1967. The negotiated arrange­

ment provided that the ladies could house their collection for exhibition and 

retail purposes at 3340 Peachtree Road, rent free, in return for which they would 

act as salespersons for the artifacts displayed by Blockade Runners, Inc. Mrs. 

Sayre stated that the operation had never been profitable for herself and her 

partner, that their personal inventory was badly depleted by thefts. She stated
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that she personally lost $750.00 which she had invested in Blockade Runners 

stocks. She further stated that she had only a working relationship with the 

other principals and had no basis for speculating as to their personalities or 

political views. However, she described both Jerry Adams and William Arnette 

as "con men" and expressed active dislike for Larry Meier due to his "sexual 

habits."

Mrs. Sayre could not specifically recall the date that she took over the 

operation of Magellans, but she believed that by late March/early April of 1968 

Blockade Runners had removed all of their stock from 3340 Peachtree Road to the 

building housing Jerry Adams' collection agency (3177 Peachtree Road)#leaving 

her to operate her antique business, under the Magellan trade name, until approxi­

mately July of 1968. When asked specifically if any of the principals had left 

the country during that time period (April-July, I960,) Mrs. Sayre stated that, 

to her knowledge, Arnette was the only associate of Magellans who had travelled 

abroad, and that she had no information that Adams, Meier, Culley, or Purcell 

had gone outside of the United States during her association with them.

Additional inquiries through the U. S. Customs and Passport Authorities 

failed to substantiate that any of the principals had left the United States in 

the spring or summer of 1968.

All available records for Blockade Runners, Inc. were obtained and reflected 

the following general information: 

Stockholders

J. R. Adams 360 Shares
B. L. Sutherland 360 Shares
J. W. Nelson 360 Shares
J. G. Grizzard 166 Shares
H. E. Purcell 116 Shares
J. G. Adams 46 Shares
F. M. Clamon, Jr. 10 Shares
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Board of Directors

J. R. Adams .......
B. L. Sutherland . . . . 
J. W. Nelson ...... 
H. E. Purcell ...................

Officers

J. R. Adams ...................
J. W. Melson............... ...
H. E. Purcell . . . . . 
B. L. Sutherland . . . .

Associates

James Kemp ...... 
Raymond Anderson . . . . 
Larry Meier ...... 
William Arnette . . . . 
Paul Clifford . . . . . 
Bayne S. Culley, Jr. . . 
William Thibideau . . . 
John Seymour , , , , ,

Chairman 
Di rector 
Director 
Director

President
Executive Vice President
Vice President
Secretary/Treasurer

Owner of Buckhead Radio Shop. 
Restorer and Framer.
Antique and Art Restoration.
Buyer.
Authority on pre-Columbian Art.
Authority on Civil War Relics.
Banker and Real Estate Entrepreneur. 
Lockheed Executive.

Information collected revealed that of all associated principals, only 

Jerry Adams, Ben Sutherland, John Nelson, Larry Meier, Bayne Culley and Howard 

Eugene Purcell were active in the day-to-day operation of the business. The 

management operations were handled by Adams, Sutherland, and Nelson, while 

Purcell, general manager after Arnette withdrew, and Culley maintained the 

restoration aspects of the business through his own firm. Southeast Restoration 

Laboratories.

Since the dissolution of Magellans in 1968, principals in the company are 

now employed as follows:

Jerry Adams, Ben Sutherland, and John Nelson are principal officers 

in the Great American Silver Company, 3862 Stewart Road, Doraville, Georgia. 

This company is now under indictment by The Securities and Exchange Com­

mission.
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Bayne Culley, Jr, now resides at 1929 McJenkins Drive, Atlanta.

Salesman, civil war relic collector, and race car driver.

Harold Eugene Purcell now resides in Clinton, Tennessee; employed 

by The Atomic Energy Commission in Oakridge, Tennessee.

Larry Meier - Archeological consultant for five-county area in Georgia.

On June 27, 1975, investigators interviewed Mr. Ben Sutherland, a fellow

associate in the Great American Silver Company, at his Doraville office. Mr.

Southerland related the following information:

Mr. Southerland confirmed that Magellan Galleries operated as a result of 

a corporation called Blockade Runners being formed some time in 1966 by himself, 

Mr. Bill Arnette, Jerry Adams, Larry Meier, Gene Purcell, Bayne Culley, Paul 

Clifford, Wayne Pharr, Bill Thibideau and a number of other persons. Mr. 

Southerland recalled that the company operated from approximately September, 

1966, until January, 1968O However, he believes he may be able to locate some 

of the old company records which would pin down more accurately the time period 

in which Magellan Galleries operated. Mr. Southerland remembered that Robert 

Byron Watson, who was a teenager at the time, worked in the gallery and there 

may have been some special relationship between Watson and Larry Meier who lived 

on the premises at the gallery. The company experienced a great deal of theft 

during the time it operated and was never financially successful. Mr. Southerland 

recalled that approximately a total of $30,000 was invested in the company by 

about 20 to 24 people.

In questioning Mr. Southerland regarding his personal opinion of the 

political views of those persons involved in the operation of Magellan Galleries,
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he said that all would probably be considered "conservative" with the exception 

of Bill Arnette. He remembered one individual by the name of Jimmy Kemp, who 

was an investor in the company, as being ultra-conservative and very racially 

prejudiced against blacks. Mr. Southerland states that Jimmy Kemp died several 

years ago. We also asked Mr. Southerland if he was acquainted with Congressman 

Larry McDonald, and he stated that he was and that to his knowledge the only 

other person involved in the Magellan Galleries who was acquainted with the 

Congressman would be Jerry Adams. He could not personally recall if Mr. McDonald 

had ever visited the gallery but, of course, he was not there in the day-to-day 

operation of the gallery.

Mr. Southerland stated that Gene Purcell (a friend of his) had been involved 

income type of racial incident (probably the burning of a school bus) back in 

Tennessee when he was a young man, and that Purcell used to talk about the 

incident from time to time. According to Mr. Southerland, Purcell was living 

in Clinton, Tennessee, the last time he had contact with him (about five years 

ago,) and that Purcell’s ex-wife, Patsy Purcell, as well as his brother named 

John Purcell, still lived in the metropolitan Atlanta area.

Mr. Southerland believed that Larry Meier is now employed by the state of 

Georgia in some capacity to do with his knowledge of archaeology. He suspected 

that Mr. Meier may have been a homosexual at the time he was associated with 

Magellan Galleries.

During the investigation, we had occasion to observe several books in 

bookcases adjacent to Mr. Southerland's desk. Two volumes of these books were 

titled "A Biographical Dictionary on the Left." Also, had occasion to observe 

what appeared to be a 12-gauge automatic-pump shotgun leaning in the corner wall 

near the door to Mr. Southerland's office.
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OUT-OF-TOWN INVESTIGATIONS

On July 8, 1975, investigators traveled to Washington, D. C. to interview 

Mr, Bernard Fensterwald and Mr. Ken Smith. The primary purpose of the trip 

was to secure whatever documentation these gentlemen might have to substantiate 

their belief in Byron Watson's allegations.

An extensive conversation was conducted in Mr. Fensterwald's law office. 

During this discussion, it was learned that Mr. Smith had spent a significant, 

amount of time in Atlanta attempting to collect concrete evidence to substantiate 

Watson's story; however, he could produce no documentation to support key points 

raised by Watson. Mr. Smith did furnish investigators with a series of corre­

spondence between himself and the Watsons, dating from March through May of 1975, 

the intermittent period between Byron's arrest and sentencing for Distribution 

of Cocaine. Copies of this correspondence are now on file and are of primary 

importance in that they clearly illustrate the Watsons* belief that the con­

spiracy information, if presented to the proper authorities, will substantiate 

Byron's claims that he was framed by "federal gangsters." In one such letter, 

Mrs. Watson lists the following individuals as recipients of the 42-page document: 

Representative Stewart B. McKinney 
Governor George Wallace 
Senator Henry Jackson 
Senator Charles Percy 
Senator Edward Kennedy 
Dick Gregory 
Mark Lane 
Carl Oglesby 
Bella Abzug 
Senator Frank Church 
Senator George McGovern 
Representative Phillip Burton 
Representative Henry Gonzalez

Mr. Fensterwald stated that he was firmly convinced of the existence of a
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conspiracy in both the Kennedy and the King assassinations. In reference to 

the King case, his interests, as James Earl Ray's defense counsel, lie in____  

researching all possible allegations which might substantiate that a conspiracy 

was involved; thus, his interest in Watson's story. As told to investigators/ 

Mr. Fensterwald's major arguments to support a conspiracy in general and the 

Atlanta-based conspiracy in particular can be reduced to the following points:

1. Through long association with Ray, Mr. Fensterwald assesses him as mentally 

incapable of having planned and executed the sophisticated strategy utilized 

in the King assassination.

2. Mr. Fensterwald stated that in 1970 he was approached by Attorney John Mitchell 

and given a proposition to present to Ray; (i.e.) if Ray would name his fellow 

conspirators, he would be given a false identity and spirited out of the country. 

Ray's response according to Fensterwald was to refuse the deal on the grounds 

that he would be killed if he talked.

3. As regards the Atlanta-based conspiracy, Fensterwald stated that, before the 

assassination, Ray was involved in the smuggling of narcotics and stolen jewlery 

across both the Mexican and Canadian borders, a parallel operation to the 

smuggling activities which Watson, in his most recent statements, alleges were 

carried on through Magellans and associates.

4. Fensterwald felt that Edna Mathews provided a link between Ray and Magellans.

5. Fensterwald stated that Robert^pon Watson had been given a polygraph re­

garding his story by Cleve Backster of New York City, and that the examiner 

found him to be 90-95% truthful.
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